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Mødereferat: LUU Murer 
 

Dato 29. juni 2023 Tid: 14:00 – 15:30 

Sted Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 230 

Mødeleder Gert Skov Rasmussen 

Deltagere Gert Skov Rasmussen, Torben Friis Pedersen, Jonas Ravn Nonbo, Marek Kowalczyk, 
Karsten Drejer Bach, Henrik Lynggaard Christiansen, Anders Graabach Møllgaard, Kim 

Aagaard, Kim Clausen (under punkt 2) 
 

Afbud Peter Hjortdal Andersen, Hanne Koblauch Christensen, Anders Lund Lyngsø 

Referent Carina Würtz Rolskov  

Dagsorden 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
2. Meddelelser v/ skolen, udvalget og elevrepræsentanten 
3. Efteruddannelse 
4. Bekendtgørelse og lokale undervisningsplaner 
5. Logbog 
6. AUB 

7. Tid og sted for næste møde 
8. Eventuelt 

 
 
Ad 1) 

Referat godkendt uden bemærkninger.  
 

Gert Skov Rasmussen fulgte op omkring trailerkørekort.  
Jonas Nonbo stiller sig undrende overfor at kurset ikke kan tilbydes fra Learnmarks side og gav udtryk for 
frustration over tilgangen til opgaven. Virksomhederne vil gerne give lærlingene et trailerkørekort.  
 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om at trailerkørekort hører under de private køreskoler ifølge 
lovgivningen. Det er ikke af ond vilje, at skolen ikke vil udbyde trailerkørekort, men det er lovgivningen der 
dikterer, at skolen ikke må udbyde trailerkørekort.  

Skal der ændres på dette, skal det gå igennem Byggeriets Uddannelser. 
 
Gert Skov Rasmussen fremlagde ønske om at trailerkørekort ikke skal være en del af uddannelsen, men et 
kursus der udbydes på tværs af brancher som et AMU-kursus.   
 
Anders Graabach Møllgaard følger op på situationen.  

 
 

Ad 2) 
Kim Clausen, afdelingschef på Learnmark Tech, orienterede omkring GF2-optaget på skolen: 
  
Optaget er meget lavt. Der er 77 tilmeldte for alle Learnmark Techs uddannelser.  
Der er flere uddannelser, som ikke starter op med GF2 til august grundet de lave optag.  

I forhold til mureruddannelsen kan der ikke tilbydes GF2 med opstart til august. Der var to tilmeldinger, 
hvoraf den ene var en fejltilmelding, som skulle have været til januar. Den anden tilmeldte er startet i 
virksomheden i stedet for på skolen.  
En underviser er blevet opsagt grundet det manglende optag.  
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Henrik Lynggaard Christiansen supplerede med, at det er blevet en tendens at de store GF2-optag først 
kommer til januar-optaget.  

 
 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om øvrigt nyt fra EUD-området:  
 
Anders Graabach Møllgaard er tiltrådt som ny uddannelsesleder for murer, struktør/brolægger og 
stenhugger.  
 

En murerfaglærer er gået på pension.  
 
Nuværende status: 

• 18 GF2-elever har netop afsluttet grundforløbet. To elever (EUD) starter i skoleoplæring 
 

Efter sommerferien: 

• 10 lærlinge på H3 
• 14 lærlinge på H5 
• 19 lærlinge på H1 
• 7 lærlinge på H4 

 
Skolens GF1-optag ligger på et tilfredsstillende niveau, som ligner de foregående år.  
 

Karsten Drejer Bach supplerede med:  
• Mesterbesøg for 4 EUX-elever i værkstedet den 30. juni 2023. 
• Det kommende H5 planlægges med 1 dag til teoribedømmelse og 1 dag til praktikbedømmelse 
• 3 elever deltager på TalentCamp i Herning i uge 27. 
• Der er ved at blive installeret ny varme og nyt lys i værkstedet.  

 
 

Gert Skov Rasmussen orienterede om nyt fra udvalget: 
Der er begyndt at komme ledige murersvende. Om det skyldes ferie eller nedgang er svært at sige på 
nuværende tidspunkt. 

 
KBJ Byg ApS er blevet godkendt til en lærling.  
 

 
Der deltog ingen lærlingerepræsentant  
 
Ad 3) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om nyt fra efteruddannelsesområdet: 
 
DI Byggeri vil gerne have ”Grøn oktober”. Det skal blandt andet udmønte sig i en dag, hvor 

virksomhederne skal lære at lave CO2-regnskaber. Derudover skal alle Learnmarks grønne bygge- og 
anlægskurser udbydes i oktober.  
 
Der starter ”Praktisk projektledelse i byggeriet” den 13. november 2023. 
 
Modul 1 – 13. – 15. november 2023 
20897 Sikkerhed på byggepladsen 1 dag 

• Håndtering af arbejdsmiljøproblemer 
• Vurdering af konkrete arbejdsmiljøproblemstillinger 
• Anvendelse af anerkendende dialog for at fremme sikkerhedsadfærd 
• Fremmelse af arbejdsmiljøet ved assertive kommunikationsværktøjer 
• Forståelse og perspektiver på byggepladsens teknologiske og organisatoriske udvikling 
 

49746 Anvendelse af jura i byggeanlægsbranchen 2 dage 
• Grundlæggende jura i relation til AB18, ABR18 og ABT18 
• Håndtering af tidsplaner 
• Viden om vinterforanstaltninger 
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• Sammensætning af dagsorden og referat af byggemøder, samt udarbejdelse og anvendelse af 
aftalesedler.  

 
Modul 2 – 27. – 29. november 2023 
 
43573 Ledelse af teams 3 dage 

• Organisering og ledelse af produktionsgrupper/teams på operationelt niveau 
• Tilpasning af lederstil i forhold til gruppen/teamets formål og udviklingstrin 
• Organisering og sammensætning af grupper ud fra aktuelle behov og opgaver 

• Tilpasning af lederstil og anvendelse af denne, til gruppers forskellige udviklingstrin og 
beslutningskompetence 

 
Modul 3 – 18. – 20. december 2023 
 

48982 Planlægning i bygge- og anlægsbranchen 3 dage 

• Planlægning af udførelse af bygge- og anlægsarbejde, samt forbedring af byggeproduktionen 
• Tilrettelægge byggepladsens indretning, der tager hensyn til logistik og risici i alle byggeprocessens 

faser 
• Anvendelse af APV til risikoafdækning af de valgte arbejdsmetoder 
• Planlægning af bemanding, ressourcer, leverancer og optimering af logistikken med henblik på at 

undgå unødige omkostninger i form af ventetid, spildt og brækage gennem anvendelse af 
principperne i det trimmede byggeri 

• Anvende almindeligt kendte værktøjer til planlægning og styring, herunder også digitale værktøjer 
 
 
Der kommer formodentligt et ”facadepuds på udvendig isolering” i løbet af vinteren.   
 
 
Ad 4) 

Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at Learnmark er i gang med opdatering af den lokale 
undervisningsplan for hovedforløbene. Der er ikke ændringer i bekendtgørelsen, men planen opdateres til 
et lettere tilgængeligt sprog.  

Det lokale uddannelsesudvalg får planen til godkendelse, når den er færdigarbejdet.  
 
Erik Klejnstrup deltager stadig i arbejdet med svendeprøverne på landsplan.  

 
Ad 5) 
Karsten Bach orienterede om at skolen bruger den digitale logbog.  
Jonas Nonbo supplerede med at uddannelsesaftaler også indgås digitalt på lærepladsen.dk 
 
Ad 6) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at der er gang i det opsøgende arbejde på den fælles AUB. 

Projektet løber frem til 31. december 2023. Det fælles AUB-projekt henvender sig til de sidste 20 procent 
af eleverne på grundforløbet, som ikke har en uddannelsesaftale. 
Der er to murerelever, som ikke har fået en underskrevet uddannelsesaftale ved grundforløbets afslutning.  
Generelt set har projektet forskellige tiltag, fx Minday (trænings-app) og morgenmøder for 
virksomhederne. Erfaringen har dog vist, at den største succes, er den direkte kontakt med 
virksomhederne, hvor det rigtige match mellem elev og virksomhed kan skabes.   
 

Jonas Nonbo videregav at eleverne gerne må øve måden at præsentere sig selv på.  
 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede desuden om trepartsprojektet.  

Det er et fælles projekt med tømrer, murer og struktør omkring tidlig indgåelse af uddannelsesaftaler.  

• Der var arrangeret elev- og lærepladsmesse den 1. februar 2023, hvor 72 virksomheder 
deltog.  

• Der er gang i pigenetværket på Learnmark og samarbejdet med Boss Ladies. 

• Derudover har der været udbudt og gennemført et EUD-praktikvejlederkursus 

 
Projektet kører frem til 31. december 2023. 



 

 
 

Side 4 af 4 
 
 

 
Trepartsprojekter kan blandt andet søges til rekruttering, hvilket kunne være et emne til den kommende 

ansøgningsrunde.  
 
 
Ad 7) 
Næste møde er fredag den 29. september kl. 11:00 – 13:00 på Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 230. 
 
 

Ad 8) 
Gert Skov Rasmussen orienterede om, at der har været afholdt et forligsmøde. Lærlingen har skiftet 
lærested.  
 
Karsten Bach orienterede om et H4-forløb, som afsluttede en mandag, hvor oplevelsen desværre var, at 

flere lærlinge ikke mødte op, hvilket ikke er tilfredsstillende. 

 
Karsten Bach orienterede desuden om, at en tidligere lærling er blevet kåret til årets lærling.   
 
Gert Skov Rasmussen orienterede om at en skole har ændret i sine skoleophold, således skoleopholdene 
var blevet kortere, men til gengældt tilføjet et skoleophold mere, som indeholdt certifikatkurserne/valgfag.  
Henrik Lynggaard Christiansen kommenterede på, at det er godt med input, men umiddelbart kører det 
godt på Learnmark med den nuværende måde at afvikle skoleopholdene på.  

 
 
 
 
 


